

地质学报 1973 年 总目录

第 一 期

燕辽地区震旦纪微古植物群及其地质意义·····	邢裕盛、刘桂芝 (1)
云南元谋发现的猿人牙齿化石·····	胡承志 (65)
中国华北和东北地区的前震旦系·····	程裕洪、钟富道、苏泳军 (72)
论旋扭构造·····	地质力学研究所旋扭构造研究小组 (82)
承铂矿(chengbolite)——前寒武纪榴辉斜长岩类中的一个铂族矿物 ·····	
·····孙末君、李兆龙、任耀武、张英臣、郑万禄、苑文禧、李万堂 (89)	
中国第四纪冰期的探讨·····	
·····李永昭、潘建英、曹照垣、胡景江、周慕林、陈茅南、王淑芳、张志良 (94)	
中国西北和内蒙干旱地区的水文地质特征·····	阎锡璵、段永侯、贾永瑞 (102)
中国岩溶(喀斯特)发育规律及其若干水文地质工程地质条件·····	
·····卢耀如、杰显义、张上林、赵成樑、刘福灿 (121)	

第 二 期

秦岭石炭二迭纪有孔虫及其地质意义·····	王国莲、孙秀芳 (137)
山东诸城巨型鸭嘴龙化石·····	胡承志 (179)
中国奥陶系的划分和对比概述·····	盛莘夫 (207)
香花石的晶体结构分析·····	地质科学研究所 中国科学院晶体结构研究组 (226)
论上海地面沉降与控制·····	上海市水文地质大队 (243)
中国黄土的主要工程地质问题·····	张宗祜、姚足金、王开申 (255)

ACTA GEOLOGICA SINICA (1973)

CONTENTS

No. 1

On Sinian Micro-Flora in Yenliao Region of China and Its Geological Significance	Sin Yu-sheng and Liu Kui-zhih (52)
Ape-man Teeth from Yuanmou, Yunnan.....	Hu Cheng-chih (71)
The Pre-Sinian of Northern and Northeastern China.....	Cheng Yu-chi, Chung Fu-dao and Su Yun-jun (72)
On Vortex Structure.....	Section of Vortex Structure, Institute of Geomechanics (82)
Chengbolite—A Platinoid Mineral from Eclogite-Plagioclaseolite of Pre-Sinian.....	Sun Wei-chung, Li Chao-lung, Jen Yao-wu, Chang Ying-tsen, Cheng Wan-lu, Yuan Wen-hsi and Li Wen-tang (89)
Further Notes on Quaternary Glaciations in China.....	Li Yung-chao, Pan Chien-ying, Tsao Chao-yuan, Hu Ching-kiang, Chou Mu-lin, Chen Mao-nan, Wang Shu-fang and Chang Chi-liang (94)
Hydrogeological Characteristics of the Arid Regions in Northwest and Inner Mongolia, China	Yen Si-yu, Tuan Yung-hou and Chia Yung-jui (102)
The Development of Karst in China and Some of Its Hydrogeological and Engineering Geological Conditions.....	Lu Yao-ju, Tze Hsien-yi, Chang Shang-lin, Chao Cheng-liang and Liu Fu-tsan (121)

No. 2

Carboniferous and Permian Foraminifera of the Chinling Range and Its Geologic Significance	Wang Kuo-lien, Sun Xiu-fang (171)
A New Hadrosaur from the Cretaceous of Chucheng, Shantung.....	Hu Cheng-chih (205)
On the Classification and Correlation of Ordovician Formations of China.....	Sheng Sin-fu (207)
The Crystal Structure of Hsianghualite.....	Section of Crystal Structure Analysis, Academy of Geological Science; Section of Crystal Structure Analysis, Academia Sinica (240)
On the Control of Surface Subsidence in Shanghai, China.....	Shanghai Hydrogeological Team (243)
Some Engineering Geological Problems Concerning Loess in China	Chang Tsung-hu, Yao Tsu-tsin and Wang Kai-shen (255)